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Protokół nr XXX/17 
z obrad XXX sesji Rady Gminy Stargard 

z dnia 23 czerwca 2017 r. 
 
 
AD 1. SPRAWY REGULAMINOWE 
 
- OTWARCIE OBRAD XXX SESJI RADY GMINY STARGARD 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal dokonał otwarcia obrad XXX sesji Rady 
Gminy Stargard w dniu 23 czerwca 2017 roku o godz. 12.00 
 
 -  STWIERDZENIE QUORUM 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal stwierdził, że na stan 15 radnych obecnych 
było 15 radnych, co stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przywitał wszystkich przybyłych na obrady 
sesji: 
Wójta Gminy Kazimierza Szarżanowicza,  
Zastępcę Wójta Jerzego Makowskiego,  
Sekretarz Danutę Żygadło,  
Skarbnik Bernadetę Opasińską,  
Radcę Prawnego Patrycję Rybak- Dębińską,  
zaproszonych gości: 
pełnomocnika firmy Polskie Sieci Energetyczne Pana Andrzeja Wiszniewskiego, 
sołtysów (lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
 
- PRZYJĘCIE PROTOKOŁU NR XXIX/17 Z OBRAD SESJI RADY GMINY STARGARD 
Z DNIA 24 MAJA 2017 R. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przystąpił do głosowania nad przyjęciem 
protokołu z obrad XXIX sesji Rady Gminy z dnia 24 maja 2017 r. bez odczytywania. 
Rada Gminy Stargard jednogłośnie, tj. 15 głosami „za”, przyjęła protokół z obrad XXIX sesji 
Rady Gminy z dnia 24 maja 2017 r.  
 
- ZATWIERDZENIE PORZĄDKU OBRAD 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że na wniosek Wójta Gminy 
wnosi o zmianę porządku obrad XXX sesji Rady Gminy poprzez wycofanie z porządku obrad 
projektu uchwały Nr XXX/217/17 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie gminy Stargard jako pkt 6, a wprowadzenie projektu uchwały Nr XXX/217/17 tj. 
pkt 6 podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie wszystkich udziałów 
oraz wystąpienie ze spółki. 
Ponadto Przewodniczący zaproponował aby po rozpatrzeniu punktu 3, tj. interpelacje radnych 
przejść do rozpatrzenia punktu 5 porządku obrad, tj. podjęcia uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Stargard w obrębach Lipnik, Grzędzice, Żarowo, Rogowo, Lubowo i Warchlino z uwagi 
na obecność pełnomocnika firmy PSE Pana Andrzeja Wiszniewskiego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zapytał, czy projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zbycie wszystkich udziałów oraz wystąpienie ze spółki był omawiany 
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na komisjach i poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji na temat w/w projektu 
uchwały.   
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski przedstawiając uzasadnienie do projektu uchwały, 
powiedział, że na posiedzeniach wszystkich Komisji Rady Gminy odczytane było pismo 
Prezydenta Miasta Stargard Pana Rafała Zająca, w którym zwrócił się z prośbą o podjęcie 
uchwały w sprawie odpłatnego zbycia na rzecz Miasta Stargard udziałów w Funduszu 
Poręczeń Kredytowych. Głównym założeniem Prezydenta jest połączenie Funduszu Poręczeń 
Kredytowych ze Stargardzką Agencją Rozwoju Lokalnego w jedną spółkę. Zastępca Wójta 
dodał, że na Walnym Posiedzeniu Funduszu Poręczeń Kredytowych padło zapewnienie 
wszystkich gmin o zbyciu udziałów. Gmina Stargard posiada 56 udziałów, które Miasto 
Stargard przejmie odpłatnie po wartości nominalnej 1000 zł za każdy udział. 
 
Radny Mariusz Sikorski zapytał, czy rozważano możliwość, żeby posiadane udziały 
w Funduszu Poręczeń Kredytowych zamienić na udziały w nowej spółce. Ponadto radny 
zapytał, czy na pewno wszystkie gminy podjęły decyzję o zbyciu udziałów. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że nie ma możliwości zamiany 
obecnych udziałów na te w nowej spółce, gdyż celem Pana Prezydenta Zająca jest, aby 
Miasto Stargard posiadało całość udziałów w spółce. Odnośnie drugiego pytania Wójt 
odpowiedział, że wszystkie gminy z powiatu stargardzkiego podjęły decyzję o zbyciu 
udziałów, tylko w niektórych gminach ta uchwała będzie podejmowana na sesji wrześniowej. 
Ponadto Wójt dodał, że zbycie udziałów nie zagraża mieszkańcom i dalej przedsiębiorcy 
z terenu gminy Stargard będą mogli korzystać z pomocy spółki. 
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odczytał pismo Prezydenta Miasta Stargard Pana Rafała 
Zająca w w/w sprawie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal przystąpił do głosowania nad wycofaniem 
z porządku obrad projektu uchwały Nr XXX/217/17 w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie gminy Stargard jako pkt 6, a wprowadzeniem projektu 
uchwały Nr XXX/217/17 tj. pkt 6 podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
wszystkich udziałów oraz wystąpienie ze spółki, a także nad zmianą kolejności porządku 
obrad, tj. aby po rozpatrzeniu punktu 3, tj. interpelacje radnych przejść do rozpatrzenia punktu 
5 porządku obrad, tj. podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard w obrębach Lipnik, Grzędzice, 
Żarowo, Rogowo, Lubowo i Warchlino 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 przyjęła w/w wniosek  dotyczący zmiany porządku 
obrad XXX sesji Rady Gminy Stargard.  
 
Porządek obrad XXX sesji Rady Gminy Stargard jaki radni otrzymali 
wraz z zawiadomieniem o terminie sesji przedstawiał się następująco: 
1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie obrad XXX sesji Rady Gminy Stargard 
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XXIX z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 24 maja 
2017 r. 
- zatwierdzenie porządku obrad 
2. Interpelacje radnych 
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3. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 r. 
po uprzednim: 
- rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stargard za 2016 rok 
- rozpatrzeniu sprawozdania finansowego Gminy Stargard za 2016 rok 
4. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2016 
po uprzednim zapoznaniu się z: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2016 r. 
2) sprawozdaniem finansowym Gminy za 2016 r. 
3) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu  
4) informacją o stanie mienia komunalnego  
5) stanowiskiem komisji rewizyjnej – wniosek komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium 
6) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard w obrębach Lipnik, Grzędzice, Żarowo, 
Rogowo, Lubowo i Warchlino 
6. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Stargard 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia 
ich przebiegu 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2017 r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa 
10. Sprawozdanie Wójta Gminy Stargard z realizacji „Programu współpracy gminy Stargard 
Szczeciński z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego w 2016 r.” 
Sprawozdanie przedstawia Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
11. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
12. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
13. Odpowiedzi na interpelacje radnych  
14. Wolne wnioski i zapytania 
15. Sprawy różne 
16. Ustalenie terminu następnej sesji 
17. Zamknięcie obrad sesji 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał porządek obrad XXX sesji Rady 
Gminy Stargard, który  uwzględniał  wprowadzone zmiany w brzmieniu jak niżej: 
 
1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie obrad XXX sesji Rady Gminy Stargard 
- stwierdzenie quorum 
- przyjęcie protokołu Nr XXIX z obrad sesji Rady Gminy Stargard odbytej w dniu 24 maja 
2017 r. 
- zatwierdzenie porządku obrad 
2. Interpelacje radnych 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 r. 
po uprzednim: 
- rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stargard za 2016 rok 
- rozpatrzeniu sprawozdania finansowego Gminy Stargard za 2016 rok 
4. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2016 
po uprzednim zapoznaniu się z: 

1) sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2016 r. 
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2) sprawozdaniem finansowym Gminy za 2016 r. 
3) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu  
4) informacją o stanie mienia komunalnego  
5) stanowiskiem komisji rewizyjnej – wniosek komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium 
6) opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard w obrębach Lipnik, Grzędzice, Żarowo, 
Rogowo, Lubowo i Warchlino 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie wszystkich udziałów 
oraz wystąpienie ze spółki 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia 
ich przebiegu 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2017 r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa 
10. Sprawozdanie Wójta Gminy Stargard z realizacji „Programu współpracy gminy Stargard 
Szczeciński z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego w 2016 r.” 
Sprawozdanie przedstawia Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
11. Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
12. Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
13. Odpowiedzi na interpelacje radnych  
14. Wolne wnioski i zapytania 
15. Sprawy różne 
16. Ustalenie terminu następnej sesji 
17. Zamknięcie obrad sesji 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania, 15 głosami „za”, 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się” 0, przyjęła porządek obrad XXX sesji Rady Gminy 
Stargard i według tego porządku obradowała.  
 
AD 2. INTERPELACJE RADNYCH 
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
 
AD 5. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXX/216/17 W SPRAWIE PRZYSTĄPIENIA DO  
SPORZADZENIA MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO 
GMINY STARGARD W OBRĘBACH LIPNIK, GRZĘDZICE, ŻAROWO, ROGOWO, 
LUBOWO I WARCHLINO 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania do obecnego na sesji przedstawiciela Inwestora Pana 
Andrzeja Wiszniewskiego. Ponadto Przewodniczący dodał, że projekt uchwały był omawiany 
i opiniowany na Komisjach, na których również był obecny pełnomocnik firmy Polskie Sieci 
Energetyczne Pan Andrzej Wiszniewski, który odpowiadał na pytania i uwagi radnych. 
 
Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami  za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 0 głosów wstrzymujących się, 
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podjęła uchwałę nr XXX/216/17 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard w obrębach Lipnik, Grzędzice, Żarowo, 
Rogowo, Lubowo i Warchlino, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 
AD 3. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXX/214/17 W SPRAWIE ZATWIERDZENIA 
SPRAWOZDANIA FINANSOWEGO ZA 2016 ROK 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że na posiedzeniach komisji 
wszystkie sprawy związane ze sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania 
budżetu za 2016 rok zostały omówione a pytania wyjaśnione. 
Następnie Przewodniczący zapytał radnych czy mają pytania do sprawozdań. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal wobec braku pytań odczytał ww. projekt 
uchwały. 
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 0  głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę nr XXX/214/17 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 
rok, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
AD 4. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXX/215/17 W SPRAWIE ABSOLUTORIUM Z TYTUŁU 
WYKONANIA BUDŻETU ZA ROK 2016 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały 
oraz przedstawił dokumenty wymagane prawem zawarte w projekcie uchwały jak niżej: 
1) sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2016 r. (stanowi załącznik nr 4) 
2) sprawozdanie finansowe Gminy za 2016 r. (stanowi załącznik nr 5) 
3) Uchwała NR CXXXV.263.2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Szczecinie z dnia 25 kwietnia 2017 r. w sprawie wydania opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy Stargard sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016 rok 
wraz z informacją o stanie mienia, z której Przewodniczący odczytał informację o pozytywnej 
opinii (stanowi załącznik nr 6) 
4) informacja o stanie mienia komunalnego (stanowi załącznik nr 7) 
5) stanowisko Komisji Rewizyjnej (stanowi załącznik nr 8) 
6) Uchwała NR CCXII.368.2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Szczecinie z dnia 19 czerwca 2017 r. w sprawie absolutorium, z której Przewodniczący 
odczytał informację o pozytywnej opinii (stanowi załącznik nr 9 do protokołu 
wraz z wnioskiem Komisji Rewizyjnej). 
Po przedstawieniu każdego z w/w dokumentów Przewodniczący Rady Gminy Stargard 
Edward Kosmal zapytał, czy radni mają uwagi bądź pytania. 
Radni uwag i pytań nie zgłosili wobec powyższego Przewodniczący Rady odczytał projekt 
uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
za rok 2016 i poddał pod głosowanie. 
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę nr XXX/215/17 w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za rok 2016, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Ponadto Przewodniczący Rady poinformował, że komisje na swoich posiedzeniach 
przeanalizowały i przyjęły sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego 
samorządowej instytucji kultury za 2016 rok, które stanowi załącznik nr 11 do protokołu 
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oraz informację z przebiegu realizacji celów i kierunków działania zawartych w „Strategii 
rozwoju społeczno-gospodarczego Gminy Stargard na lata 2007-2020” za rok 2016, która 
stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz podziękował Radnym Rady Gminy Stargard 
za udzielenie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal po 10 minutowej przerwie o godzinie 12.40 
wznowił obrady sesji. Stan radnych po przerwie 14 (nieobecny radny Józef Tracz). 
 
AD 6. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXX/217/17 W SPRAWIE WYRAŻENIA ZGODY 
NA ZBYCIE WSZYSTKICH UDZIAŁÓW ORAZ WYSTAPIENIE ZE SPÓŁKI 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 
Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
Rada Gminy Stargard w obecności 14 radnych obecnych na sali podczas głosowania 
(nieobecny podczas głosowania na sali Radny Józef Tracz): 

• 12 głosami za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 2 głosami wstrzymującymi się, 

podjęła uchwałę nr XXX/217/17 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie wszystkich udziałów 
oraz wystąpienie ze spółki, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
AD 7. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXX/218/17 W SPRAWIE ZALICZENIA DRÓG 
DO KATEGORII DRÓG GMINNYCH ORAZ USTALENIA ICH PRZEBIEGU 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 
(na obrady sesji wrócił radny Józef Tracz) 
Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę nr XXX/218/17 w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 
oraz ustalenia ich przebiegu, która stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
AD 8. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXX/219/17 W SPRAWIE ZMIAN BUDŻETU NA 2017 R. 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 
Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę nr XXX/219/17 w sprawie zmian budżetu na 2017 r., która stanowi załącznik 
nr 16 do protokołu. 
 
AD 9. PODJĘCIE UCHWAŁY NR XXX/220/17 W SPRAWIE ZMIANY UCHWAŁY 
W SPRAWIE POBORU PODATKÓW W DRODZE INKASA 
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Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał ww. projekt uchwały. 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały związany jest z wyborem nowych 
sołtysów w Klępinie, gdzie sołtysem została Pani Ewa Szymczykowska,  w Kiczarowie 
Pani Monika Bilska i Świętem Pani Beata Hereda. Przewodniczący powiedział, że wybory 
w Świętem odbyły się 19 czerwca 2017 r., w związku z tym należy uzupełnić dane wybranej 
pani sołtys w projekcie uchwały. Ponadto powiedział, że na sali obecna jest nowo wybrana 
Sołtys Sołectwa Kiczarowo Pani Monika Bilska, którą przywitał.  
Następnie z uwagi na brak pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 
Rada Gminy Stargard w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania: 

• 15 głosami za, 
• 0 głosów przeciw, 
• 0 głosów wstrzymujących się, 

podjęła uchwałę nr XXX/220/17 w sprawie zmiany uchwały w sprawie poboru podatków 
w drodze inkasa, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
AD 10. SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY STARGARD Z REALIZACJI „PROGRAMU 
WSPÓŁPRACY GMINY STARGARD SZCZECIŃSKI Z ORGANIZACJAMI 
POZARZĄDOWYMI ORAZ PODMIOTAMI PROWADZĄCYMI DZIAŁALNOŚĆ POŻYTKU 
PUBLICZNEGO W 2016 R.” 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poprosił Zastępcę Wójta Jerzego 
Makowskiego o przedstawienie sprawozdania. 
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski przedstawił sprawozdanie z realizacji „Programu 
współpracy Gminy Stargard Szczeciński z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2016 r.” 
 
Następnie Przewodniczący zapytał radnych czy mają pytania do sprawozdania. 
Radni uwag i pytań do sprawozdania nie zgłosili. 
 
AD 11.INFORMACJA NT. DZIAŁALNOŚCI WÓJTA W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 
Radni przed rozpoczęciem obrad otrzymali pisemną informację Wójta Gminy dotyczącą 
wykonania zadań przez Gminę w okresie międzysesyjnym oraz zestawienie Zarządzeń Wójta 
Gminy Stargard (informacja stanowi załącznik nr 18 do protokołu) 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz zabierając głos powiedział w uzupełnieniu 
do informacji, którą radni otrzymali, w jakich spotkaniach i uroczystościach uczestniczyli 
z Zastępcą Wójta Jerzym Makowskim, a mianowicie: 
- 24.05.2017 r. w Klępinie, Prelekcja dyrektora muzeum Pana Marcina Majewskiego pn. 
„Stare i nowe – Klępino na fotografiach” 
- 26.05.2017 r. w Szkole Podstawowej w Pęzinie – IX edycja konkursu klas 3 „I Ty możesz 
zostać Mistrzem Ortografii”, 
- 26.05.2017 r. Komenda PPSP „Apel z okazji Dnia Strażaka” 
- 27.05.2017 r. w Marianowie – „Międzygminne Zawody Strażackie OSP” (I miejsce Żarowo, 
II Witkowo, III Kolin, V Pęzino, XI Barzkowice, XVIII Sowno) 
- 27.05.2017 w Skalinie – festyn z okazji Dnia Dziecka 
- 30.05.2017 w Szczecinie – Walne Zgromadzenie SSOM 
- 02.06.2017 Święto Straży Miejskiej – Jubileusz 25 lat funkcjonowania 
- 03.02.2017 Żarowo i Grzędzice – festyny z okazji Dnia Dziecka 
- 06.06.2017 wybory sołtysa w Kiczarowie, gdzie wybrana została Pani Monika Bilska 
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- 09.06.2017 Powiatowe zawody strażackie OSP w Dolicach (I miejsce Witkowo, II Wapnica, 
III Dobrzany, V Żarowo) 
- 15.06.2017 w miejscowości Święte festyn odpustowy (kościół pw. Świętego Antoniego) 
- 19.06.2017 wybory sołtysa w miejscowości Święte, gdzie wybrana została Pani Beata 
Hereda 
- 20.06.2017 w Stargardzie – Walne Zgromadzenie wspólników Funduszu Poręczeń 
Kredytowych 
- 20.06.2017 w Grzędzicach – konsultacje z mieszkańcami w sprawie przebudowy drogi 
gminnej ul. Gryfa 
- 21.06.2017 spotkanie w Urzędzie Gminy z rodzicem dziecka i dyrektorem SP Pęzino 
Dariuszem Ananiczem 
- 22.06.2017 zakończenie roku szkolnego dzieci młodszych w Szkole Podstawowej 
w Strachocinie 
- 23.06.2017 zakończenie roku szkolnego w szkołach, gdzie Wójt Szarżanowicz 
był na zakończeniu w Szkole Podstawowej w Małkocinie, a Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
w Gimnazjum Gminnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal zapytał, czy radni mają pytania 
do informacji Wójta Gminy. 
 
Radny Mariusz Sikorski zabierając głos zapytał odnośnie zapisu w informacji Wójta 
Gminy, a mianowicie o pkt. 10 na stronie 4, dotyczącego procesu sądowego w sprawie 
oddalenia apelacji Pana Kamińskiego. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz poprosił obecną na sesji radcę prawnego Patrycję 
Rybak-Dębińską o zabranie głosu w tej sprawie. 
 
Radca Prawny Patrycja Rybak-Dębińska powiedziała, że na ten moment jest prawomocny 
wyrok i powództwo pana Kamińskiego zostało oddalone. Sąd Apelacyjny w Szczecinie 
to potwierdził i w tym momencie jest skierowana egzekucja do majątku pana Kamińskiego 
celem wyegzekwowania kwoty, która została wcześniej ściągnięta z rachunku Gminy. 
Natomiast, co do skuteczności egzekucji tej kwoty, pani mecenas powiedziała, że w tej chwili 
się nie wypowie, bo na razie nic w tej sprawie nie wiadomo. 
 
AD 12. INFORMACJA NT. DZIAŁALNOŚCI PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY 
W OKRESIE MIĘDZYSESYJNYM 
Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal poinformował o pismach, które 
wpłynęły do biura Rady Gminy, a mianowicie: 
- skarga złożona anonimowo. Przewodniczący poinformował, że w związku z tym, iż skarga 
jest anonimowa nie może zostać rozpatrzona i zgodnie z prawem nie można nadać jej biegu.  
Przewodniczący dodał, że pomimo, iż skarga nie będzie rozpatrzona, to problem istnieje 
i zwracając się do Wójta poprosił o informację w tej sprawie. 
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski zabierając głos powiedział, że sprawa jest świeża i pismo 
wpłynęło 13 czerwca br.  
Kontynuując powiedział, że trzeba poczekać i zobaczyć, jak będzie wyglądała sytuacja 
w nowym roku szkolnym. Zastępca Wójta dodał, że Gmina wspólnie ze szkołą będzie 
tę sprawę rozpatrywać, żeby rozwiązać sytuację.  
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Radny Mariusz Sikorski zabierając głos powiedział, że ma ogólne pytanie odnośnie 
rozważenia możliwości zatrudnienia do tej klasy nauczyciela wspomagającego.  
 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski odpowiedział, że trzeba rozważyć możliwość zatrudnienia 
nauczyciela wspomagającego, ale tylko w sytuacji, gdy będzie to zgodne z prawem, ponieważ 
jak wyjaśnił według przepisów na 25 dzieci przypada jeden nauczyciel. Zastępca przytoczył 
przykład, gdzie ostatnio w jednej ze szkół była kontrola kuratoryjna i zarzucono naruszenie 
dyscypliny finansów za zatrudnienie drugiego nauczyciela, co było niezgodne z przepisami. 
Zastępca Wójta podkreślił, że jeżeli nie będzie można zatrudnić nauczyciela 
wspomagającego, to trzeba będzie zastanowić się nad inną formą pomocy, ale nie stricte 
pedagogiczną. 
 
Radny Mariusz Sikorski zabierając ponownie głos zwrócił się z prośbą o dogłębne 
wyjaśnienie i załatwienie tego problemu, gdyż jak dodał radny, to nie jest sytuacja, która 
pojawiła się w czerwcu, tylko trwa już od trzech miesięcy. Radny kontynuując powiedział, że 
należy mieć na uwadze dobro całej klasy. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz powiedział, że przychyla się do tego, co powiedział 
radny i  podkreślił, że trzeba się zastanowić jak ten problem rozwiązać.    
 
- drugie pismo, które wpłynęło do biura Rady Gminy to odpowiedź z Komendy Powiatowej 
Policji w Stargardzie na interpelację Przewodniczącego Rady Gminy złożoną na XXIX Sesji 
Rady Gminy w dniu 24 maja 2017 r., w sprawie organizacji ruchu u zbiegu DK 10 z drogą 
powiatową do miejscowości Tychowo (Węzeł Wschód). Przewodniczący oczytał treść 
odpowiedzi, z której wynika, iż po dokonaniu audytu stwierdzono, że istniejące oznakowanie 
dróg uniemożliwiające przejazd pojazdom o rzeczywistej masie całkowitej powyżej 5 ton 
w kierunku Tychowa jest niewłaściwe i po uzgodnieniu z Zarządem Dróg Powiatowych 
zostanie wprowadzona zmiana organizacji ruchu poprzez umieszczenie tabliczki „nie dotyczy 
pojazdów rolniczych”. 
 
AD 13. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE RADNYCH  
Brak interpelacji. 
 
AD 14. WOLNE WNIOSKI I ZAPYTANIA 
Radny Mariusz Sikorski zabierając głos powiedział, że chciałby w imieniu Pani Dyrektor 
Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Grzędzicach, podziękować za owocny rok 
współpracy. Jak powiedział radny szczególnie za podjęcie tematu rozbudowy szkoły. Ponadto 
radny podziękował Wójtowi Gminy za list skierowany do uczniów w ramach zakończenia 
roku szkolnego, który odczytała pani dyrektor. 
 
AD 15. SPRAWY RÓŻNE 
Radna Małgorzata Cieplak zapytała Wójta Gminy czy był już odbiór zakończonych prac 
przy wykonaniu chodnika w Witkowie. Kontynuując radna powiedziała, że zostało wykonane 
dużo pracy, jednak należy dopełnić kwestię estetyki, gdyż według radnej pobocza 
nie wyglądają dobrze i należy je wyrównać i dosiać trawę. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że odbiór był w dniu wczorajszym. 
Wójt powiedział również, że zwróci uwagę jak zostały wykonane prace. Jednak jak dodał, 
w jego opinii mieszkańcy w tym miejscu dbają o tereny przyległe do posesji i na pewno sami 
zasieją trawę. 
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Radna Anna Góra zwracając się do Wójta powiedziała, że ma nadzieje, iż odbiór 
ul. Spółdzielców w Witkowie nie został zakończony i że będzie to odbiór całościowy. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że z wiedzy, którą na ten moment 
posiada, to odbiór nie został wykonany i  dodał, że pamięta o potrzebie remontu dalszego 
odcinka. 
 
Radny Mateusz Jarosz zabierając głos zwrócił się do Wójta odnośnie sprawy poruszonej 
na ostatniej sesji, a mianowicie o potrzebę zabezpieczenia zbiornika kanalizacyjnego 
przy świetlicy w Trzebiatowie. Radny przypomniał, że Wójt obiecał zająć się natychmiast 
tą sprawą, a według wiedzy radnego do tej pory studzienka nie została zabezpieczona.  
Radny zwrócił uwagę na powagę tej sytuacji i przytoczył przykład, gdzie kilka dni wcześniej 
utonęło dziecko w niezabezpieczonej studzience, w Białogardzie.  
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że jeden zbiornik został od razu 
zabezpieczony i zapytał, o który teraz chodzi. 
 
Radny Mariusz Sikorski powiedział, że chodzi o zbiornik przy świetlicy, który jest 
przykryty płytą OSB. 
 
Radny Mateusz Jarosz dodał, że rozmawiał z Sołtysem wsi Trzebiatów i do tej pory 
nie zostało nic zrobione, dalej zbiornik jest przykryty jedynie płytą OSB. 
 
Radny Józef Tracz zabierając głos zwrócił się do Wójta odnośnie wcześniejszej prośby 
o interwencję w Zarządzie Dróg Powiatowych w sprawie odcinka drogi z Bębnikąta, 
w kierunku Ulikowa, a mianowicie o podjazd pod górkę.  
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że rozmawiał w tej sprawie, 
w Zarządzie Dróg Powiatowych, gdzie uzyskał informację, że zrobią ten odcinek tak, 
jak należy. 
 
Radny Józef Tracz dodał, że chodzi o wyregulowanie poboczy na wspomnianym odcinku 
wzdłuż asfaltu, gdzie jest bardzo niebezpiecznie, ponieważ jest to wąski odcinek i dodatkowo 
jest tam zakręt pod górkę, a poza tym dodał radny, że ruch który tam się obecnie odbywa 
jest o wiele większy niż kiedyś. Ponadto radny powiedział, że należy w tym miejscu przyciąć 
gałęzie i krzewy, które wchodzą na jezdnię stwarzając zagrożenie wypadkiem. 
 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty podziękował za naprawę drogi 
wewnętrznej w Poczerninie. Następnie zapytał Wójta, czy został dokonany przegląd dróg 
wewnętrznych w Sownie. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że pracownik Urzędu dostał polecenie 
dokonania przeglądu dróg wewnętrznych w Sownie, jednak wójt dodał, że w tej chwili nie ma 
informacji, czy pracownik był w terenie. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
poruszyła kwestię potrzeby napraw dróg gruntowych. Zwracając się do Wójta powiedziała, 
że z wiedzy jaką posiada, wynika iż nie ma środków na naprawę dróg gruntowych.  
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Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że na tę chwilę nie ma środków 
w budżecie na ten cel i trzeba zaczekać do wrześniowej sesji, żeby przesunąć środki. Wójt 
dodał, że potrzeb naprawy dróg jest tak dużo, że mogą one pochłonąć cały budżet. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
dodała, że w jej opinii sytuacja związana z naprawą dróg kiedyś była bardziej stabilna, a teraz 
bardzo szybko zaczyna brakować pieniędzy. 
 
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz odpowiedział, że jest robione bardzo dużo remontów 
dróg. Jednak przyczyną tego, że ten stan dróg się pogarsza jest po pierwsze coraz cięższy 
sprzęt jeżdżący po drogach a po drugie słaba podbudowa dróg, które były budowane w latach 
70.  
 
AD 16. USTALENIE TERMINU NASTĘPNEJ SESJI 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal podał termin zwołania XXXI sesji Rady 
Gminy Stargard i terminy posiedzeń komisji, a mianowicie: 
- XXXI sesja Rady Gminy Stargard odbędzie się w dniu 15 września 2017 r. o godz. 10.00 
- Komisja Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu 11września 2017 r. o godz. 8.30 
- Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty 12 września 2017 r. o godz. 8.30 
- Komisja Rewizyjna 13 września 2017 r. o godz. 8.00. 
 
AD 17. ZAMKNIĘCIE OBRAD SESJI 
Przewodniczący Rady Gminy Stargard Edward Kosmal wobec wyczerpania porządku 
obrad podziękował wszystkim za udział i o godzinie 13.25 zamknął obrady XXX sesji Rady 
Gminy Stargard. 
 
 
                                                                                                      Przewodniczący Rady Gminy  

                          Edward Kosmal 

 
 
 
Protokołowały: 
Zofia Stoczkowska i Aleksandra Przybyszewska 
 


